
Zápis z jednání Pracovní skupiny PZK a MA 21 
 

Datum konání: 24. 2. 2023, 13:00 hod. 

Místo konání: Krajský úřad Jihomoravského kraje, zasedací místnost č. 25A 

Přítomni: Radomír Pavlíček, Martin Maleček, Veronika Šušlíková, Helena Továrková, Zuzana Fráňová, 

Adéla Pásková, Šárka Žižlavská, Marek Juha, Petr Válek, Martin Sítek 

Omluveni: Ivana Tylčerová, Zdenka Procházková, Blanka Veškrnová, Iveta Macurová, Jana Pízová 

Host: Martina Odvárková 

Po kontrole účasti na základě prezenční listiny bylo konstatováno, že je přítomno 10 členů Pracovní 

skupiny PZK a MA21 (dále jen „Pracovní skupina“), tj. usnášeníschopná nadpoloviční většina. 

1. Na úvod koordinátor Martin Sítek informoval Pracovní skupinu o změně koordinátora kvůli 

rodičovské dovolené a následně ukončení pracovního poměru. Novou koordinátorkou by se 

měla stát Martina Odvárková, která NSZM a organizaci CENIA doloží pracovní náplň. 

Koordinátor již o změně informoval obě organizace.  

 

2. Koordinátor dále představil možnost spolupráce s inovační agenturou JINAG. Spolupráce by 

spočívala ve sdílení informací, pozvánek a aktualit, ale také v realizaci konkrétních aktivit 

(přičemž musí proběhnout brainstorming se členy Pracovní skupina a zástupkyní JINAG). 

Aktivity a sdílení informací by se týkaly zdravotně-sociální, případně i environmentální oblasti.  

Koordinátor navrhnul, aby se zástupkyně JINAG Pavla Kovářová (specialistka pro digitalizaci 

sociálních a zdravotnických služeb), která z pracovních důvodů nemohla být jednání Pracovní 

skupiny přítomna, stala členkou Pracovní skupiny na místo bývalého člena Antonína Tesaříka. 

Členství Pavli Kovářové v Pracovní skupině koordinátor doporučil na základě dřívější 

spolupráce na KrÚ JMK i v rámci spolupráce s organizací Práh jižní Morava. Je však nutné, aby 

Pavla Kovářová získala ještě oficiální souhlas se členstvím v Pracovní skupině ze strany vedení 

JINAG. 

Martin Maleček, člen RJMK společně s odpovědným politikem Radomírem Pavlíčkem navrhli 

hlasovat členství Pavli Kovářové rovnou bez odkladů. Na tento návrh koordinátor přistoupil.  

Výsledek hlasování: ANO 8 hlasů – NE 0 hlasů – ZDRŽEL SE 2 hlasy s odůvodněním, že Pavlu 

Kovářovou neznají a měla by přijít před Pracovní skupinu své návrhy představit. 

Na základě této připomínky koordinátor členy Pracovní skupiny ujistil, že konkrétní spolupráce 

bude s celou Pracovní skupinou i novou členkou projednávána, a že návrh na spolupráci vzešel 

ze strany agentury JINAG, proto není důvod, aby členství Pavly Kovářové v Pracovní skupině 

nebylo odsouhlaseno. 

3. Dále koordinátor Pracovní skupinu seznámil s novou Deklarací místní Agendy 21, kterou je 

nutné schválit. Zároveň upozornil na odstranění ustanovení týkající se „aktivní participace 

s místními samosprávami v článku III. Deklarace“. Pracovní skupina se vyjádřila, že by bylo 

vhodné, aby místní Agenda 21, potažmo organizace CENIA důvod odstranění vysvětlila, aby to 

pro PZK a MA 21 nemělo za následek změnu naplňování kritérií. Participace s obcemi je pro 

Projekt stěžejní, ač se nejedná o aktivní participaci ve smyslu, jak je participace chápána 



s občany (veřejná fóra a kulaté stoly, veřejná projednávání strategických dokumentů). Ač 

koordinátor ujišťoval, že pro Projekt se změnou Deklarace nic nemění, Pracovní skupina se 

rozhodla nehlasovat o schválení Deklarace, dokud nebude ze strany místní Agendy 21 

vysvětlen důvod odstranění participace s místními samosprávami. Bylo však přistoupeno 

k hlasování o této připomínce. 

 

Výsledek hlasování: ANO 10 hlasů - NE 0 hlasů, ZDRŽEL SE 0 hlasů. 

 

4. Na závěr koordinátor pracovní skupině představil návrh nových akcí pro členské obce PZK a 

MA 21, které by jim byly nabídnuty, a o které by si obce mohly nově zažádat nad rámec již dříve 

nabízené kampaně zaměřené na zdravotní prevenci Onkomaják, a to kurzy první pomoci a 

seminář zdravotní gramotnosti. Stejně tak byla pracovní skupina seznámena se záměrem, 

uskutečnit ve spolupráci s PČR kurz kyberbezpečnosti pro zaměstnance Jihomoravského kraje. 

 

Výsledek hlasování: ANO 10 hlasů, NE 0 hlasů, ZDRŽEL SE 0 hlasů. 

 

 

Zapsal: Martin Sítek 

Dne: 27. 2. 2023 

 

 

 


